
Aan: 
de voorzitter en de leden van 
provinciale staten van Drenthe 
 
 
  

 
 
 
 
 
Assen, 11 maart 2004 
Ons kenmerk 11/Bo/A7/2004002669 
Behandeld door de heren K. Folkertsma (0592) 36 58 64 en A. Venekamp  
(0592) 36 52 28 
Onderwerp: Kaart Wet ammoniak en veehouderij Drenthe (WAV) en variant  
Interprovinciaal Overleg (IPO) 
 
 
 
Geachte voorzitter/leden, 
 
Op 4 februari 2004 hebben wij u schriftelijk geïnformeerd over de definitieve vaststel-
ling van de kaart WAV. In de vergadering van de Statencommissie Milieu, Water en 
Groen op 16 februari 2004 is over ons besluit een debat gevoerd. In het desbetreffen-
de debat is ook aan de orde gekomen dat het IPO een alternatief voorstel aan het 
uitwerken was. Via deze brief willen wij u informeren over het traject van het IPO-
alternatief. Overigens is door het IPO nadrukkelijk aangegeven dat de kaart geen juri-
dische status heeft en dat geen rechten kunnen worden ontleend aan de gepresen-
teerde proefkaart met bijbehorende cijfers. 
 
Voorgeschiedenis  
Op 11 september 2003 is door minister Veerman van landbouw, natuur en voedsel-
kwaliteit en staatssecretaris Van Geel van volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en 
milieubeheer een brief gezonden aan de Tweede Kamer. In deze brief is aangegeven 
dat invulling zal worden gegeven aan de motie Schreijer-Pierik. Deze motie beoogt 
een aanpassing van de WAV, waardoor 50% minder bedrijven getroffen worden door 
de beperkingen die de WAV bedrijven oplegt. In genoemde brief wordt aangegeven 
hoe de minister en de staatssecretaris invulling willen geven aan de motie.  
Voorgesteld wordt "opgaand naaldbos" uit te zonderen van de werkingssfeer van de 
WAV. Het IPO heeft samen met de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) 
negatief op dit voornemen gereageerd. Interne raadplegingen binnen alle provincies 
hebben aangetoond dat provincies niet beschikken over de informatie die tot in detail 
is benodigd om het voorstel van de minister en de staatssecretaris op een goede wijze 
uit te werken.  
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Wel is door het IPO en de VNG aangegeven dat een andere optie, de IPO-variant, 
wellicht ook kan leiden tot een goede invulling van de motie Schreijer-Pierik.  
De minister heeft vervolgens het IPO tot 1 januari 2004 de tijd gegund het IPO-
voorstel nader uit te werken. Op 6 januari 2004 is het nader uitgewerkte voorstel van 
het IPO gezonden aan de minister. Ook heeft op dat moment overleg plaatsgevonden 
tussen ambtenaren van het IPO en de beide ministeries over de invulling van de IPO-
variant. Afgesproken is toen dat het IPO de tijd kreeg van de minister tot 1 maart 2004 
om het voorstel te onderbouwen door middel van kaarten en cijfermateriaal. Voor-
waarde hierbij was dat alle provincies mee zouden doen en allemaal op dezelfde wijze 
de kaarten en de cijfers moesten aanleveren. Aan de vraag van de minister is gehoor 
gegeven en op 8 maart 2004 zijn alle gegevens door het IPO gezonden aan de minis-
ter en de staatssecretaris. Deze brief van 8 maart 2004 is als bijlage bij deze brief 
gevoegd. Alle andere aangehaalde brieven liggen reeds ter inzage in de leeskamer 
van het provinciehuis. 
 
Resultaten IPO-proefkaart 
Uit de gegevens die door alle provincies zijn aangeleverd komt naar voren dat er lan-
delijk een halvering kan worden bereikt van het aantal bedrijven dat beperkt wordt 
door de WAV. Dit op basis van de huidige geldende zonering van 250 m rondom alle 
te beschermen gebieden. Wanneer in de Kamer gekozen wordt voor een ruimere 
zone rondom de vogel- en habitatrichtlijngebieden en de natuurbeschermingswet-
gebieden van 500 m, dan nog zal ten opzichte van de huidige WAV een reductie kun-
nen worden bereikt van 32%. In de landelijk gepresenteerde cijfers worden alle bedrij-
ven die liggen in een zone meegenomen. Dit houdt ook in dat bedrijven met een be-
perkte of zelfs kleine omvang meegenomen zijn in de getallen. Voorbeelden hiervan 
zijn bijvoorbeeld melkrundveehouderijen met 50 of zelfs minder melkkoeien, terwijl 
deze bedrijven op grond van de WAV een uitzondering hebben om door te kunnen 
groeien tot een maximum van 110 melkkoeien. Dit soort bedrijven zijn in de landelijke 
cijfers meegenomen omdat niet alle provincies zicht hebben op de omvang en de 
perspectieven van de veehouderijen. En juist op dit punt is Drenthe verder dan de rest 
van de Nederlandse provincies. In de IPO-tabellen kon dit echter niet zichtbaar wor-
den gemaakt vanwege de gehanteerde uniforme systematiek. Overigens is het ijkpunt 
waarvan de IPO-variant uitgaat de Interimwet ammoniak en veehouderij. Dit omdat 
zonder een besluit van een provincie omtrent de ligging van de ecologische hoofd-
structuur alle in het verleden door gemeenten aangewezen voor verzuring gevoelige 
gebieden meedoen in de WAV. 
Hierna zullen wij u uitleggen hoe de cijfers van Drenthe in een juist perspectief moeten 
worden geplaatst. 
 
De Drentse cijfers in perspectief 
Voordat wij de kaart WAV definitief hebben vastgesteld, hebben wij uitvoering gege-
ven aan de stappen 1 tot en met 3 van het Stappenplan, zoals wij dat met u hebben 
afgesproken. Deze stappen van het Stappenplan zijn samen met de Noordelijke  
Land- en Tuinbouw Organisatie (NLTO) uitgevoerd en besproken.  
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De uitkomsten van het Stappenplan konden, zoals eerder gesteld, niet worden ver-
werkt in het IPO-format waaraan elke provincie moest voldoen. En juist de uitkomsten 
van het Stappenplan tonen aan dat wij wel een grote reductie hebben bereikt. Voor de 
exacte cijfers verwijzen wij u naar de tabel die bij deze brief is gevoegd.  
In deze tabel staan de cijfers opgenomen die betrekking hebben op ons besluit van 
3 februari 2004, gegevens over de uitkomsten van het Stappenplan, gegevens van de 
landelijke IPO-kaart en nieuwe gegevens over de relatie tussen het Stappenplan en 
de cijfers op basis van de IPO-variant. Uit deze laatste gegevens blijkt dan dat in 
Drenthe een reductie wordt bereikt van 91% ten opzichte van het totaalaantal bedrij-
ven van 440. Uiteindelijk blijven er 40 veehouderijen over, hetgeen overeenkomt met 
1,2% van het totaalaantal Drentse veehouderijen, die direct of op korte termijn last 
hebben van de beperkingen die de WAV aan de bedrijven oplegt. De genoemde 
40 bedrijven kunnen nu of binnen afzienbare tijd niet verder groeien in het aantal te 
houden dieren. Wel kunnen zij op basis van stalaanpassingen eventueel emissiere-
ductie bewerkstelligen, hetgeen zij kunnen compenseren door voor de behaalde 
emissiereductie extra dieren te huisvesten. Dit aantal van 40 Drentse bedrijven die 
worden beperkt door de WAV is ook kenbaar gemaakt via onze brief aan de minister 
en de staatssecretaris (die reeds in uw bezit is). 
 
Uitzondering lokaal grondgebonden veehouderij 
Naast de IPO-variant die door het IPO onder de aandacht van de minister is gebracht, 
heeft het IPO, op aandringen van de provincies Fryslân en Drenthe, ook aandacht 
gevraagd voor de lokaal grondgebonden veehouderij. In de huidige WAV is een uit-
zondering opgenomen voor melkrundveebedrijven. Deze uitzondering houdt in dat 
deze bedrijven, ondanks dat ze binnen de zonering liggen, mogen uitbreiden tot een 
omvang van 110 melkkoeien en 77 stuks vrouwelijk jongvee. Dit komt overeen met 
een maximaal emissieplafond van 1.345,3 kg/NH3, dat op verschillende wijzen met 
melkrundvee kan worden opgevuld.  
Door het constant onder de aandacht brengen bij de minister van de kansen voor 
lokaal grondgebonden veehouderijen, is onlangs in opdracht van de minister een on-
derzoek gestart naar de milieugevolgen bij het uitzonderen van de lokaal grondge-
bonden veehouderijen. Dit onderzoek wordt uitgevoerd door onderzoeksinstituut  
Alterra en de voorlopige conclusies zijn dusdanig dat de kans bestaat dat deze uit-
zondering in de plaats komt voor de huidige uitzondering die is opgenomen in de 
WAV. Voor Drenthe is dat een zeer gunstige ontwikkeling, omdat de kansen voor lo-
kaal grondgebonden veehouderijen in Drenthe groot zijn. Veel van de huidige veehou-
derijen zijn al aan te merken als lokaal grondgebonden. Dit zal, zonder daar al expli-
ciet naar te hebben gekeken, ook gelden voor het grootste deel van de 40 bedrijven 
die nu nog worden beperkt door de WAV. Wij zullen daarom ook zeer nadrukkelijk 
blijven pleiten voor het realiseren van de uitzondering voor lokaal grondgebonden 
veehouderijen in de aan te passen WAV.   
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Met deze toelichting gaan wij ervan uit u voldoende te hebben geïnformeerd over de 
totstandkoming en de interpretatie van de IPO-proefkaart met bijbehorende cijfers. 
 
Hoogachtend, 
 
gedeputeerde staten van Drenthe, 
 
 
 
 
 , secretaris , voorzitter 
 
Bijlage(n): 
ga.coll. 
 












	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	



